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Protokół Nr 27/2023 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Kwilcz 

odbytego w dniu 6 czerwca 2023 r.  

 

 

Przewodniczący Rady Pan Grzegorz Korpik o godz. 1700 otworzył wspólne posiedzenie 

Komisji Rady Gminy Kwilcz, powitał Wójta Gminy Kwilcz Pana Stanisława Mannka, 

Skarbnika Gminy Panią Renatę Sokółkę, dyrektorów i kierowników jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy oraz radnych. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Na podstawie listy obecności prowadzący stwierdził prawomocność obrad.  

Obecnych 13 radnych. Nieobecni: M. Halasz, D. Prętki. Następnie Przewodniczący Rady 

poinformował, że protokół z poprzedniego posiedzenia wspólnego był dostępny na stronie 

internetowej oraz przesłany radnym za pośrednictwem poczty elektronicznej.  Uwag do 

protokołu nie zgłoszono, protokół przyjęto przez aklamację.  

Po czym przedstawił porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia oraz przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2022. 

3. Sprawy bieżące Rady. 

4. Zakończenie obrad. 

Zaproszenie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali dzisiaj odpowiedź na złożony 

wniosek, który dotyczył stanu i sprawności sprzętu jednostek OSP na terenie Gminy Kwilcz. 

Wyjaśnił, że radni chcieli otrzymać inne informacje, między innymi o atestach, ilości czy 

koniecznych wymianach. Wówczas łatwiejszy byłby ewentualny rozdział środków. Rozmawiał 

z pracownikiem merytorycznym Urzędu, który przedstawi stosowne dane.  

 



Ad. 2. 

Pani Skarbnik omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Kwilcz za rok 2022. 

Przedstawiła plan dochodów i wydatków wraz z wykonaniem planu dochodów i wydatków, 

procentowy wskaźnik wysokości subwencji, dochodów własnych, dotacji oraz dochodów 

majątkowych.  

P. Dziuba podsumowała, że sprawozdanie jest bardzo obszerne. Wszystkie wydatki są opisane. 

Podana jest przyczyna, jeśli plan nie został wykonany. Zapytała o procent wykonania w dziale 

851- ochrona zdrowia; 

P. Skarbnik poinformowała, ze w tym dziale znajduje się program przeciwdziałania 

alkoholizmowi i narkomanii. W rozdziale 85153 Zwalczanie narkomanii, wydatkowano kwotę 

2 617,26 zł, co stanowi 32,72% planu rocznego wynoszącego 8 000,00 zł. Są to tzw. małe 

granty. Wnioskowało Stowarzyszenie „Stara Szkoła 19” na produkcję wideoklipu wraz  

z kampanią informacyjną pod nazwą „STOP dopalaczom”. W rozdziale  

85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi, wydatkowano kwotę 188 588,00 zł, co stanowi 

68,95% planu rocznego wynoszącego 273 532,52 zł. Są to środki, które podlegają szczególnym 

zasadom wydatkowania. Niewykorzystane, zwiększają wydatki tego roku. Sytuacja powtarza 

się co roku. Komisja „na siłę” nie wydaje 100%. Pieniądze wydatkowane są zgodnie  

z potrzebami i uchwalonym programem. Podsumowała, że środki nie przepadają, ale 

przechodzą na następny rok. Nie można ich wydatkować na inne cele.  

P. Dziuba zapytała o procent wykonania w dziale 853- Pozostałe zadania w zakresie polityki 

społecznej; 

P. Skarbnik odpowiedziała, że dotyczy to realizacji ustawy o dodatku węglowym. W rozdziale 

85395 Pozostała działalność, wydatkowano kwotę 3 838 923,26 zł, co stanowi 59,21% planu 

rocznego wynoszącego 6 483 889,14 zł. Niski procent wykonania jest skutkiem zmian ustawy 

o dodatku węglowym.  

P. Korpik zauważył, że forma przedstawiania sprawozdania jest trochę inna niż dotychczas. 

Porównanie trzyletnie daje obraz jak sytuacja zmienia się w poszczególnych działach  

i rozdziałach.  

P. Plewa zapytała czy koszty pobytu w DPS 4 osób kierowanych przez GOPS są pełnopłatne 

przez Gminę;  

P. Skarbnik zaprzeczyła. Wyjaśniła, że jest to kwota dopłacana do emerytur tych osób. Dodała, 

że obecnie również są to 4 osoby.  

P. Plewa zapytała czy w tym roku kwota jest wyższa. 

P. Skarbnik potwierdziła. Dodała, że przy projekcie budżetu na bieżący rok zostało 

zaplanowane na ten cel około 200 tys. zł.  

P. Nowak zapytała o procent wykonania w dziale 900- Gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska; 



P. Skarbnik poinformowała, że kwota prawie 200 tys. zł to niewykorzystane środki z odpadów 

komunalnych. Zostały wprowadzone w tym roku z przeznaczeniem na budowę PSZOKu. 

Środki te także podlegają szczególnym zasadom wydatkowania.  

P. Korpik uzupełnił, że sprawozdania od lat są bardzo szczegółowe.  

P. Dziuba podkreśliła, że mimo upoważnienia nie zostały zaciągnięte kredyty i pożyczki. Udało 

się jednak wykonać wiele inwestycji. W niektórych przypadkach dochody są większe niż 

planowane. Uważa, że dobrze, że planowanie jest realne.  

P. Wójt wskazał, że stara się nie wydawać pieniędzy na siłę, tylko dlatego, że tyle znajduje się 

w planie. Mimo wszystko stara się zaoszczędzić. Nadwyżka wyniosła 1,4 mln zł. Polityka 

finansowa była prowadzona w taki sposób, aby przygotować się do największej inwestycji, 

czyli budowy przedszkola. Efektem jest brak konieczności zaciągania kredytów w tym 

momencie. Ma nadzieje, że budowa rozpocznie się w przyszłym tygodniu.  

P. Dziuba dodała, że temat przedszkola był podejmowany przez wiele lat. Osobiście jako radna 

oraz jako mieszkanka Gminy cieszy się, że udaje się rozpocząć przedsięwzięcie.  

P. Korpik zwrócił uwagę na to jak rozpoczął się rok 2022 oraz z jakim budżetem się zakończył. 

Dodał, że są to pieniądze, które daje Państwo i ukierunkowuje działanie samorządu. Podkreślił, 

że oszczędność nie wynika z tego, że jakiś zadań się nie wykonało tylko powinna wynikać  

z tego, że pewne zadania wykonało się taniej.  

P. Kwiatkowska- Sokółka powiedziała, że przeanalizowała wykonanie budżetu. Nie zadawała 

pytań, ponieważ zrodziło się pewnego rodzaju zaufanie. Do tej pory nie zawiodła się na Panu 

Wójcie oraz na Pani Skarbnik. Podkreśliła, że jest to jej osobiste zdanie. W wielu sprawach się 

nie zgadza albo ma odmienną opinię, ale jeśli radni wyrażą swoje zdanie zastanawia się czy jej 

punkt widzenia jest prawidłowy. Dodała, że głosuje wtedy kiedy zna temat i jest przekonana. 

Zapewniła, że jest za przyjęciem sprawozdania i podziękowała za dobrą współpracę.  

P. Korpik pogratulował odpowiedzialności Pana Wójta i Pani Skarbnik. Jest to 

odpowiedzialność za całą Gminę Kwilcz i jej społeczeństwo.  

Radni uczestniczący we wspólnym posiedzeniu komisji  jednogłośnie  ( 13 głosów „za”) 

wydali opinię pozytywną dla wykonania budżetu za rok 2022.  

 

Opinia Komisji stałych Rady Gminy Kwilcz w sprawie wykonania budżetu gminy za rok 2022  

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 3. 

P. Kwiatkowska- Sokółka podjęła temat dodatku dla sołtysów. Zapytała czy są już jakieś 

oficjalne informacje w tej sprawie; 

P. Wójt odpowiedział, że kiedy pojawią się materiały, wówczas zostaną przesłane do sołtysów.  

P. Skarbnik dodała, że prawdopodobnie wejdzie to w życie od 1 lipca. Wypełniony wniosek 

będzie składany do KRUSu. Pan Wójt będzie wydawał zaświadczenia.  



P. Kwiatkowska- Sokółka poprosiła o pomoc dla sołtysów kiedy pojawią się oficjalne 

informacje.  

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1800 zamknął wspólne posiedzenie Komisji Rady 

Gminy Kwilcz. 

 

 

Protokolant:                                                                           Przewodniczący Rady Gminy 

 

Zuzanna Wrembel                                                                           Grzegorz Korpik 

 

 

 

 

 

 


